

Jamboree-Ausrichter gesucht! Organizer of Jamboree wanted

*Klaus Kietzmann
Kuntry Kuzins SDC Wiesbaden
und EAASDC Ehrenmitglied, EAASDC Honorary Member*

My home club, the Kuntry Kuzins Wiesbaden, have just organized a well-frequented Spring Jamboree, the second one within ten years.

A look at the current preview concerning the next Jamborees (March Bulletin p.85) shows a gaping emptiness as to hosting clubs from 2016 on, not even one single option. Is there really no club any more willing to organize a jamboree? In former times there were even "hosting clubs" for 4 jamborees in a year.

I expect the EAASDC board to spend less time on its own affairs such as personal details, new software, rules of procedure, statutes (cf. President's Letter in the March Bulletin) but more time on the members' affairs and to address the clubs in such a way as to encourage them to organize a jamboree. A sixtieth anniversary alone is not sufficient. There once was a time when at least one very informative and well-frequented EAASDC seminar was conducted at each jamboree. Therefore, I suggest conducting a seminar as soon as possible with the title "How to organize a jamboree". A competent lecturer will be certainly found in the EAASDC Jamboree Committee.

A look into the calendar of events shows that a great number of clubs are willing to organize their own special dances, quite often in several halls, but unfortunately no jamboree. Obviously, there is a sufficient number of halls and helpers; otherwise, there would not be so many special dances. And should it turn out that there are not enough hall complexes suitable for a jamboree, then it is the job of an umbrella organization like the EAASDC to approach the responsible ministers for sport. The

Mein Heimatclub, die Kuntry Kuzins Wiesbaden, hat gerade ein sehr gut besuchtes Spring Jamboree organisiert, das zweite Jamboree innerhalb von zehn Jahren.

Ein Blick in die aktuelle Vorschau für die nächsten Jamborees (März Bulletin S.85) zeigt bei den Hosting Clubs ab 2016 gähnende Leere, nicht einmal eine einzige Option. Findet sich denn wirklich kein Club mehr bereit, ein Jamboree zu organisieren? Früher gab es doch sogar „Hosting Clubs“ für 4 Jamborees im Jahr.

Vom EAASDC Board erwarte ich, dass es sich weniger mit sich selbst wie Personalien, neuer Software, Geschäftsordnungen, Satzung, beschäftigt (vgl. President's Letter im März Bulletin S.3), sondern wieder mehr für die Mitglieder da ist und aktiv die Clubs anspricht, um die Ausrichtung eines Jamborees zu animieren. Eine 60-Jahr-Feier alleine reicht nicht aus. Es gab einmal eine Zeit, da wurde bei jedem Jamboree mindestens ein sehr lehrreiches und gut besuchtes EAASDC Seminar durchgeführt. Daher schlage ich vor, baldmöglichst ein Seminar unter dem Motto „Wie organisieren wir ein Jamboree?“ durchzuführen. Ein kompetenter Referent dafür findet sich bestimmt im EAASDC Jamboree Komitee.

Ein Blick in den Event Kalender zeigt, dass sehr viele Clubs bereit sind, ein eigenes Special in oft mehreren Hallen zu veranstalten, aber leider kein Jamboree. Hallen und Helfer sind offensichtlich ausreichend vorhanden, sonst gäbe es nicht so viele Special Dances. Und sollte sich herausstellen, dass nicht genügend für ein Jamboree geeignete Hallenkomplexe zur Verfügung stehen, ist es Aufgabe eines Dachverbandes wie der EAASDC, bei den zuständigen Sportministern vorstellig zu werden und da-

EAASDC ought to make sure that local politicians do not make halls that are suitable for our major event unsuitable by applying excessive fire safety regulations, escape route markings, noise protection regulations or by reserving public halls for a single first division sports club.

It is not always necessary to have 7 (Hochheim 2015) or 14 (Gelsenkirchen 2015) halls for a jamboree. The predecessor of the current jamboree committee – I was part of the team – even worked out a two-hall concept. MS has just to be offered continuously, the other three dance forms can take turns in the second hall every four hours.

The current jamboree committee will be happy to help planning the programme and choosing the leaders.

Apart from that, it does not say anywhere that a jamboree has to take place in Germany only. A jamboree can also be organized in Switzerland, in Austria or in another member country. I even believe that many German dancers would like to combine a jamboree with a short holiday.

I ask all the clubs that have already organized a jamboree to find out if the halls being used at that time are still available and if a new jamboree can be organized again using the former documents. And should a small club with only a few members say, "Yes, there are halls available here, but we don't have enough helpers", then several clubs could collaborate and thus make the pool of helpers bigger.

It need not always be Dachau and Reilingen taking turns. I myself have experienced very nice jamborees in Bremen, Braunschweig, Hannover, Berlin, Chemnitz, Leverkusen, Gelsenkirchen, Bergheim, Darmstadt and Kehl. It is especially the founding members of the EAASDC that I consider responsible, the "Heidelberg Hoedowners" and the "Beaux and Belles" from Frankfurt besides the "Kuntry Kuzins".

Clubs that are interested can download the

für zu sorgen, dass Lokalpolitiker nicht durch überzogene Brandschutzvorschriften, Fluchtweegeanordnungen, Lärmschutzvorgaben, Reservierung von öffentlichen Hallen für einen einzigen Sportclub in einer Bundesliga etc., geeignete Hallen für unsere Großveranstaltung unbenutzbar machen.

Bei einem Jamboree müssen es nicht immer 7 (Hochheim 2015) oder 14 (Gelsenkirchen 2015) Hallen sein. Der Vor-Vorgänger des jetzigen Jamboree Komitees, in dem ich selbst mitgearbeitet habe, hat damals sogar ein Zwei-Hallen-Konzept erarbeitet. Es muss nur durchgehend MS angeboten werden, die anderen drei Tanzarten (je 4 Stunden) können sich in der zweiten Halle abwechseln.

Das jetzige Jamboree Komitee hilft gerne bei der Programmgestaltung und Auswahl der Leader.

Und nirgendwo steht geschrieben, dass ein Jamboree nur in Deutschland stattfinden darf. Auch in der Schweiz, in Österreich oder einem anderen Mitgliedsland kann ein Jamboree organisiert werden. Ich glaube sogar, viele deutsche Tänzer würden dies gerne mit einem Kurzurlaub verbinden.

Ich bitte alle Clubs, die schon einmal ein Jamboree organisiert haben, zu prüfen, ob die damals genutzten Hallen noch vorhanden sind und ob anhand der alten Unterlagen wieder ein neues Jamboree organisiert werden kann. Und wenn nun ein kleiner Club mit nur wenigen Mitgliedern sagt, "Ja, Hallen gibt es hier, aber wir haben zu wenig Helfer", dann können sich mehrere Clubs zusammenschließen und so den Helferpool vergrößern.

Es müssen nicht immer Dachau und Reilingen im Wechsel sein. Ich selbst habe schon sehr schöne Jamborees in Bremen, Braunschweig, Hannover, Berlin, Chemnitz, Leverkusen, Gelsenkirchen, Bergheim, Darmstadt, Kehl erlebt. Besonders sehe ich die Gründungsmitglieder der EAASDC, die Heidelberg Hoedowners und die Beaux und Belles aus Frankfurt, neben den Kuntry Kuzins, in der Pflicht.

very informative jamboree guidelines from the EAASDC home page (in the "Documents" section). Now I am really eager to learn where to go to a jamboree in 2016.

Transl.: Helmut Reitz

Interessierte Clubs können sich die sehr informativen Jamboree Richtlinien auf der EAASDC Homepage herunterladen (im Bereich Dokumente). Nun bin ich sehr gespannt, wohin wir 2016 zu einem Jamboree fahren dürfen.

Editor: und hier die historischen Daten

Jamboree Historie past 25 Years / Jahre	
1990 Spring Jamboree, Unicorn Promenaders, Schwäbisch Gmü.	2000 Spring Jamboree, Reilingen, Spargel Spinners,
1990 Summer Jamboree, Munich Roadrunnes, Unterschleißheim	2000 Summer Jamboree, Dachau, Roadrunners
1990 Fall Round Up, Hill Top Squares, Neunkirchen	2000 Fall Round Up, Großburgwedel, Clubs Hannover
1991 Spring Jamboree, Spargel Spinners, Ketsch	2001 Summer Jamboree, Dietzenbach, Moonspinners
1991 Summer Jamboree, Ladenburg, Swinging Stars	2001 Fall Round Up ausgefallen
1991 Fall Round Up, Köln, Colonia Swingers	2002 Spring Jamboree, ausgefallen
1992 Spring Jamboree, Hamburg, Stintfang Square Dance	2002 Fall Round Up, Reilingen, Travel "8"
1992 Summer Jamboree, Prag, M-Separate	2003 Spring Jamboree, Kehl, Viewcastle Wheelers
1992 Fall Round Up, Antwerpen, Swinging Posse	2003 Fall Round Up, Braunschweig, Lion Town Squares
1993 Spring Jamboree, Kriftel, KuntryKuzins, Bernemer Sq.	2004 Spring Jamboree, Dachau, Swinging Bells
1993 Summer Jamboree, Antwerpen, All Season Dancers	2004 Fall Round Up, Osterholz-Scharmbeck, Open Squares
1993 Fall Round Up, Wolfrathshausen, Phantom Promenaders	2005 Spring Jamboree, Mainz, Kuntry Kuzins
1994 Spring Jamboree, Ketsch, Spargel Spinners	2005 Fall Round Up, Bergheim, Archway Happy Hoppers
1994 Summer Jamboree, Bremen, Key Porters	2006 Spring Jamboree, Dachau, Tamara Twirlers
1994 Fall Round Up, Frankfurt, Beaux & Belles	2006 Fall Round Up, Reilingen, Mannheim Mixers
1995 Spring Jamboree, Schwäbisch Gmünd, Unicorn Promena.	2007 Spring Jamboree, Kuchen, Staufen Knights
1995 Summer Jamboree, Kassel, Herkules Hillbillies	2007 Fall Round Up, Reilingen, Texas Armadillos,
1995 Fall Round Up, Köln, Colonia Swingers	2008 Spring Jamboree, Chemnitz, Cinderella SDC
1995 Winter Jamboree, Rheinstetten, Charly Mixers	2008 Fall Round Up, Leverkusen, Crossing Creeks
1996 Spring Jamboree, Dachau, Munich Swinging Bells	2009 Spring Jamboree, Berlin, Rubber Dollies
1996 Summer Jamboree, Hannover, Hannover Hearties	2009 Fall Round Up, Darmstadt, Darmstompers
1996 Fall Round Up, Köln, Colonia Swingers	2010 Spring Jamboree, Dachau, Tamara Twirlers
1996 Winter Jamboree, Freiburg, Breisgau Twirlers	2010 Fall Round Up, Essen, Assindian Star Dancers
1997 Spring Jamboree, Eisenberg, Ironhill Sandhoppers	2011 Spring Jamboree, Norderstedt, Cross Country Hopp.
1997 European Convention, Hochheim	2011 Fall Round Up, Herrenberg, Stoke-Boat-Prom.
1997 Summer Jamboree, Karlsruhe, Charly Mixers	2012 Spring Jamboree, Dachau, Munich Swinging Bells
1997 Winter Jamboree, Bammmental, Heidelberg Hoedowners	2012 Fall Round Up, Reilingen, Arkansas Travellers,
1998 Spring Jamboree ausgefallen	2013 Spring Jamboree, Ulm, The Wagging Tails
1998 Summer Jamboree, Dachau, Phantom Promenaders	2013 Fall Round Up, Datteln, Square Breakers
1998 Fall Round Up, Ansbach, ACR	2014 Spring Jamboree, Dachau, Tamara Twirlers RDC
1999 Spring Jamboree, Wesel, Yukon Tramps & Drivers	2014 Fall Round Up, Schwäbisch Hall, Schw. Sweethearts
1999 Summer Jamboree, Leverkusen, Crossing Creeks	2015 Spring Jamboree, Wiesbaden, Kuntry Kuzins
1999 Fall Round Up, Dachau, Munich Swinging Bells	

Anzahl	Land	Anzahl	Land
19	Baden-Württemberg	1	Rheinland-Pfalz
12	Bayern	1	Sachsen
9	Hessen	1	Schleswig-Holstein
8	Nordrhein-Westfalen	1	Berlin
4	Niedersachsen	1	Bremen
3	Ausland	1	Hamburg
		1	Saarland

0	Brandenburg, Mecklenburg-Vorpommern, Thüringen, Sachsen-Anhalt
---	--